
Referat af Fællesmøde i Østbirk Idrætsforening den 6. oktober 2010 

Deltagere fra udvalgene: Leif (fodbold), Kis (tennis), Bent (atletik og motion), Peter (håndbold), Torben (løb), 

Jørn (cykling), Søren (hjemmeside). Afbud fra Martin, Birthe - ikke mødt: petanque, gymnastik,  

Bestyrelsen: Torben, Kirsten, Poul og Gudrun (afbud fra Torben Pank) 

Pkt. 1. Information fra bestyrelsen 

ØIF har lagt billet ind på at deltage i hestemarkedet i Horsens. Deltagelse afgøres ved lodtrækningen. Der ligger 

en del arbejde heri, men giver også et anseeligt udbytte. Søgte også sidste år, og blev heller ikke udtaget i år. 

Bestyrelsen har haft et møde med håndboldudvalget og har lovet at vende tilbage, hvis der opstår mulighed for 

at tjene penge til udvalget. Spurgte om der var andre, der var interesseret. Ingen meldte sig. 

Der har været bestyrelsesmøde i hallen. Vedr. Hal2-projektet har der ingen positive tilbagemeldinger været fra 

fonde, og som følge heraf er projektet nedprioriteret, fordi man er nødt til at opprioritere renovering af hallen. 

Det har ligget stand by, mens man søgte at få hal2-projektet gennemført. 

Renoveringen drejer sig bl.a. om nyt halgulv, varmeanlæg og nye vinduer i klubhuset. 

En borger i byen har vist interesseret for at etablere et fitnesscenter i hallen. Hallens bestyrelse er positivt 

indstillet. Jørn så gerne etablering, så cykle-medlemmerne ikke skal køre til Horsenstil spinning. 

Leif forstod ikke, hvorfor hallen ikke selv tog den bold op. Hallens bestyrelse har overvejet det, men har ikke 

økonomi til også at give sig i kast med det på nuværende tidspunkt, og man mener heller ikke at have lokalerne 

til det. Scenen bruges af mange i løbet af ugen. 

Pkt. 2. Information fra afdelingerne 

Atletik. Er ved at afslutte sæsonen. Regner med 40 mærker i år, hvilket er et flot antal i forhold til andre 

foreninger. Der har været 15-20 deltagere i seniormotionen. 

Tennis. Også ved at afslutte sæsonen. Fornuftig sæson. 30 børn og juniorer. 55 voksne (lidt færre end 

budgetteret). Juniorerne har afviklet klubmesterskaber. God tilslutning til senior-klubmesterskaberne. 2 senior-

hold har deltaget i DGI - det ene har vundet sin række. Der har ikke været så mange børn med på tennisskole i 

år i Brædstrup - overvejer selv at lave skolen næste år. Den faste træningsdag kolliderer med løbe-aktiviteten. 

Efterlyste en koordinering, men det vurderes at blive svært. Har berørt 3-4 spillere. 

Overvejer markering af 25 års jubilæum i afdelingen næste år. 

Der udspandt sig en diskussion om overlap af aktiviteter, der er et kendt problem. Fodbold og håndbold har 

løbende koordinering, og konklusionen er, at det kan man blive bedre til. Aftalen er nu, at foldbold om foråret 

skal tage hensyn til håndbold-aktiviteterne, når der startes op, og håndbold skal tilsvarende tage et tilsvarende 

hensyn om efteråret. Men hensynet kan strande på trænere, der kun kan bestemte dage. 

Der blev givet tilsagn om at bestræbe sig på at gøre det bedre, og trænerne orienteres om konsekvenser ved 

overlap, men man konkluderede samtidig, at det ikke kan løses 100 procent på tværs af hele foreningen. 

Fodbold. Microfodboldskole holdes på skift med Gedved - i år havde Østbirk micro-fodboldstævne. Har i år 

startet fodbold for årgang 2005-2006. Meget vellykket - der var ventet 18 – der kom 40, hvilket betød 

investeringer i bolde m.v. Der er stadig 35 spillere, og der er kommet 2 ledere mere med. 

Der er startet et hold pige U9 – Der er problemer med at holde gang i pigeafdelingen. U15 mangler træner efter 

nytår. I uge 42 er flere hold på tur til Italien. 

Har i år også startet veteranfodbold (fra 50 år). Det har fået nogle i gang, som ellers var stoppet. Der spilles 7-

mands fodbold. 

Der er sammen med hallen søgt en hjertestarter - er bevilget af TrygFonden. Opfodrede folk fra de respektive 

aktiviteter og skolen til at få kursus i brugen. Mangler svar fra petanque, badminton og atletik. Har ikke indbudt 

gymnastik, løb og cykling, hvis aktivitet ikke er i forbindelse med hallen, men der var enighed om, at alle 

interesserede afdelinger skulle have muligheden. 

Vigtigt at kurset bliver fuldtegnet - 2x6 deltagere fredag den 29. oktober (uge 43) kl. 12-16 (3 pladser ledig) og 

16.30-20.10. (1 plads ledig). 

Starteren skal stå i mellemgangen - problem med adgang skal løses. 

Der var ros for initiativet. 

Håndbold. AG Håndbold har sendt tilbud om at blive venskabsklub med forskellige muligheder. Håndbold har 

svaret positivt tilbage, men endnu ikke hørt nærmere. 

Vintersæsonen er startet op, men man afventer fodboldsæsonens afslutning, inden der konkluderes på 

børneholdenes deltagelse. God tilslutning på seniorholdene. 

Kontingentopkrævning ved tilmelding, men kun 3 ud 4 har betalt.  

Kirsten oplyste, at næste år skal tilmelding ske via nettet sammen med betalingen.  

Håndboldafdelingen har lavet aftale med antenneforeningen om information på foreningens sendenet.  



Løb. 1. sæson er evalueret. 63 tilmeldte sig, men afdelingen mellem 30-40 løbere pr. gang. Synes det er stort 

frafald. Skader er en af forklaringer. Største frafald skyldtes, at man fortsatte at løbe over sommeren, hvorved 

de, der holdt ferie, følte de var kommet bagud. Det vil man ikke gøre næste år. Forsøg med et opsamlingshold 

har givet for lidt. 

Der er god entusiasme blandt løbere og trænere. Forsætter vinteren over med vedligeholdelsesløb. Til februar 

startes op med nybegynder-hold. Løbesæsonen bliver med vedligeholdesesløb i sommerferien. 

Samme erfaring høres fra Brædstrup. 

Fået opslagstavle op, hvilket er med til at sætte fokus på aktiviteten. 

4 mand i udvalget. Har delt opgaverne og uddelegeret mere til trænerne, så arbejdet ikke hænger på få personer. 

Håber på evaluering fra løberne via DGI. 

Besøg hos Sportigan i Brædstrup om løbeudstyr. 

Klubarrangement om ernæring. Invitationen sendes til alle afdelinger. 

26. oktober sluttes af med fællesspisning og sæsonafslutning, hvorefter der startes med vinter-løb. 

Poul syntes ikke, man havde fået så meget ud af DGIs hjælp, hvortil svaredes, at trænerne var blevet uddannet. 

Udvalget regner med at vinter-sæsonen skal være gratis. ØIF-kontingentet har været 100 kr., som er brugt til 

frugt. Løberne kan evt. betale lidt til frugt i vintersæsonen for ikke at belaste kassen. 

14 trænerne har ønsket mere teoretisk ballast. Og antallet ikke spor for meget, for der har vist sig behov for at 

benytte flere af DGI-grupperne (ØIF bruger kun 3 af de 5 grupper, men der har vist sig behov for alle 5). 

Nytårsløb 31. december afsluttende med champagne er på programmet. 

Cykling. Fejret ½ år. 35-40 medlemmer. Startede på 3 hold. Behov for hold mellem hygge og motion., så nu er 

der 4 hold. Samme problemer som løbeafd. 

Jørn har brudt på at skaffe sponsor til tøj, men det har ikke været så let. 

Dialog med Dansk Cykelunions motionsafdeling. De sender en breddeidrætskonsulent til os i november for at 

give gode råd. 

Deltaget i 8-10 løb. Senest løbet omkring Mossø. Socialt arrangement i sommer. Vil lave et nyt socialt arr. i 

slutningen af oktober. 

Lægger op til at køre i dagtimerne lørdag eller søndag. 

Vil låne DGI-traileren med mountinbikes. 

Der er 20-25 pr. gang, men der har ikke været frafald. Ikke decideret trænere, men der er erfarne, der hjælper 

ude på ruten. Fint sammenhold. Overvejer træneruddannelse af nogle. 

Opfodring til klubaftener i løbet af vintersæsonen, for det sociale har stor betydning. 

Pkt 3. Hjemmesiden.  

Ny forside med flere muligheder: kalender, sidste nyt, tilmelding til nyhedsbrev, kontingentbetaling – siden 

endnu ikke færdigudviklet. 

(Vedr. betaling foretrækker Kirsten at benytte foreningspakken, der er udvidet med et betalingsmodel - vælges 

frem for Conventus-programmet.) 

Link til alle afdelinger + bestyrelse. Der mangler en del tekst – Gudrun supplerer med tekst. 

Alle opfordret til at komme med kommentarer. 

Søren og Jørn rost for arbejdet, som betragtes som en stor forbedring. 

Jørn har sponsoreret programmet. Årlig web-hotel udgift er 45 kr. 

Kommentarer ønskes indsendt inden 15. 11. Den nye siden åbnes 1.12. 

Pkt. 4. Årets leder 

Udvalgene opfordredes til at foreslår årets leder. 

Tilbagemelding senest 1. december. 

Pkt. 5 Personalefest 

Tennisafdelingen har påtaget sig afholdelsen. 

Datoen fastsat til: lørdag i uge 5: 5. februar 2011. 

Pkt. 6 OK-aftalen 

Status er knap 25 nytegnede samt 45 flyttede kort. 

Aftale med håndboldafdelingen, der stiller op næste gang, 29. oktober. Den indtjening, de generer, udløser 

50%. Tilbuddet gælder alle afdelinger. 

Pkt 7 Budget 2011 

Kirsten laver regneark med seneste års tal + 2010 til dato samt plads til 2011-budgettet. 

Kirsten deltager gerne i udarbejdelsen, hvis udvalgene ønsker det. 

Kender ikke aktivitetstilskud, men satser på uændret beløb pr. medlem. Ændring af kursustilskuddene. 80 % var 

min, men vi fik altid 100 % - nu er der et loft på 1200 kr. 



Budgetterne skal være retur 30. oktober 

Pkt. 8 Eventuelt 

Intet til dette punkt. 
 


